1. Uveďte všechny podoby a) přítomného kmene, b) minulého kmene, c) morfologické báze následujících sloves (výklad viz 1.2.4.2):
Třást
a) třes-e, třes- 0
b) třás-0
c) tř 
Pomoci
a) po-máh-á, po-máh-aj
b) po-máh-a
c) po-máh
Vrátit
a) dokonavé vyjadřovat přítomný čas
b) vrát-i
c) vrát
malovat
a) mal-uje, mal-uj
b) mal-ova
c) mal  
2. Proveďte morfematický rozbor:
ponesou: po-nes-ou: po- tvarotvorná předpona, nes- kořenový morfém, ou- osobní koncovka
podivuhodná: po-slovotvorná předpona, div- kořenový morfém, u- pádová koncovka, hod- kořenový morfém, n- slovotvorná přípona, á- pádová koncovka
kohosi: k-oho-si: k- kořen, oho- pádová koncovka, si-postfix
položit: po-lož-it: po- slovotvorná přípona, lož- kořenový morfém, i- kořenotvorná přípona, t- infinitivní koncovka
dřevorubec: dřev-o-rub-ec-0: dřev- kořenový morfém, o- interfix, rub- kořenový morfém, ec- slovotvorná přípona, 0- pádová koncovka
usmáli jsme se: u-sm-á-l-i js-me se: u-slovotvorná předpona, sm- kořenový morfém, á- kmenotvorná přípona, l- nefinální tvarotvorná přípona, i- osobní koncovka, js- kořen pomocného slovesa, me- rodová koncovka, se- nulový morfém
koštětem: košt-ě-em: košt- kořenový morfém, ě- kmenotvorná přípona, em- pádová koncovka
oddělení: od-děl-en-í: od. Slovotvorná předpona, děl- kořenový morfém, en- slovotvorná přípona, í- pádová koncovka
zčernalých: z-čern-al-ých: z- slovotvorná předpona, čern- kořenový morfém, a- kmenotvorná přípona, l- nefinální tvarotvorná přípona, ých- pádová koncovka 
chvilkově: chvil: chvil-k-ov-ě: kořenový morfém, k- slovotvorná přípona, ov- slovotvorná přípona, ě- slovotvorná přípona
pozemšťané: po-zem-šť-an-é: po- slovotvorná předpona, zem- kořenový morfém, šť: slovotvorná přípona, an- slovotvorná přípona, é- pádová koncovka
byly by rozdávány: by-0-l-y by-0 roz-dáv-0-án-y by: kořen pomocného slovesa, 0- kmenotvorná přípona, l- nefinální tvarotvorná přípona, y- rodová koncovka, by- kořen pomocného slovesa, 0- osobní koncovka, roz- slovotvorná předpona, dáv- kořenový morfém, 0- kmenotvorná přípona, án- nefinální tvarotvorná přípona, y- rodová koncovka
budou se psát: bud-0- ou se ps-á-t: bud- kořenový morfém pomocného slovesa, 0- kmenotvorný přípona, ou- osobní koncovka, se- prázdný morfém, ps- kořen, á- kmenotvorná přípona, t- infinitivní koncovka

